



COP28 UAE

Excellencies, delegates, friends,

In fourteen days, we will convene in Dubai to seek practical solutions to the climate change challenge and deliver an ambitious response to the first *Global Stocktake*.

In an increasingly turbulent world, we have a unique opportunity to strengthen global solidarity and inspire the hope, optimism, and ingenuity required to transform our economies, safeguard our future, and keep 1.5°C within reach. While that ambition may seem daunting, the need for us to deliver a high-ambition outcome becomes ever-clearer.

This year is the hottest in human history. It is no longer just the science that tells us that. Today, we all see and feel the impacts of climate change first-hand. It is a constant reminder that we must do more.

The world needs good news, and the global community demands real action; we must meet their expectations. We must restore trust in multilateralism. COP28 provides the most immediate opportunity to do that. We must put aside our own interests. We must work together towards a greater good.

We all know the actions we must take. We must enable a just and responsible energy transition. We must reduce emissions. We must fix climate finance and make it more available, affordable, and accessible. We must protect nature, lives, and livelihoods and ensure sustainable, fair, socioeconomic development for all. We must do this for our families, our friends, and for all future generations.

So, ahead of COP28, I ask only this: *be positive and be prepared*.

Be prepared to contribute. Be prepared to collaborate. Be prepared to deliver. Be prepared for the moment when our ambitions become actions and our promises become progress.

The UAE's Founding Father, the late Sheikh Zayed bin Sultan Al Nahyan, taught us that *good work is hard, and hard work is good*; and I am confident that your hard work to-date provides the best possible foundation for meaningful progress at COP28. I remain committed to ensuring that you will have the space and support required to deliver a historic, meaningful, high-ambition outcome.

The stage is set, and the world is waiting.

We must not disappoint.

We must unite. We must act. And we must deliver.

Yours faithfully,

Dr. Sultan Al Jaber
President Designate, COP28 UAE



COP28 UAE

أصحاب المعالي والسعادة،
الزملاء الأعزاء،

بعد أربعة عشر يوماً سنجتمع في دبي لمناقشة وإيجاد حلول عملية لمواجهة تحديات تغير المناخ وتقديم استجابة طموحة لأول حصيلة عالمية لتقييم التقدم في تنفيذ أهداف اتفاق باريس.

وفي ظل الاضطرابات والانقسامات العالمية المتزايدة، أمامنا فرصة فريدة لتعزيز تكاتف المجتمع الدولي، وبتّ الأمل والتفاؤل، وتحفيز الإبداع اللازم لإحداث نقلة نوعية في الاقتصادات وحماية مستقبلنا والحفاظ على إمكانية تحقيق هدف 1.5 درجة مئوية. إن الوصول إلى هذه الطموحات هو مهمة صعبة بحد ذاتها، وبمرور الوقت، يزداد إدراكنا لضرورة تحقيق نتائج أعلى طموحاً.

لقد شهد العالم ارتفاعاً غير مسبوق في درجات الحرارة خلال العام الجاري. هذا ما أوضحتته الحقائق العلمية والتداعيات الملموسة لتغير المناخ التي تؤثر على حياتنا جميعاً لتُذكرنا دائماً بأن علينا تكثيف جهودنا لمواجهة هذه التحديات.

إن العالم بحاجة إلى أن يشهد نتائج إيجابية، كما يطالب المجتمع الدولي باتخاذ إجراءات فعّالة، وعلينا أن نلبي هذه التوقعات. يجب علينا استعادة الثقة بمنظومة العمل الدولي متعدد الأطراف، ومؤتمر الأطراف COP28 هو أقرب فرصة لتحقيق ذلك، لذا، أدعوكم إلى التكتاف وبذل الجهود اللازمة وإزاحة الخلافات جانباً، ووضع مصلحة البشرية في المقام الأول.

ندرك جميعاً الإجراءات المطلوبة، نحتاج إلى تمكين تحقيق انتقال مُنظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، والحد من الانبعاثات، وتطوير آليات التمويل المناخي، وتوفيره بشروط ميسرة وتكلفة مناسبة، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، وضمان تحقيق تنمية اقتصادية واجتماعية مستدامة ومنصفة. يجب أن نفعل ذلك من أجل حماية عائلاتنا وأصدقائنا والأجيال القادمة.

وقبل انعقاد COP28، أدعوكم إلى التحلي بالإيجابية والاستعداد للعمل.

يجب أن تكونوا مستعدين للمساهمة، والتعاون، والإنجاز، وأن تكونوا جاهزين لتحويل الطموحات إلى أفعال والتعهدات إلى إنجاز.

تعلمنا في دولة الإمارات من الوالد المؤسس الشيخ زايد بن سلطان آل نهيان، طيب الله ثراه، أن الثروة الحقيقية هي العمل الجاد المخلص الذي يفيد الإنسان ومجتمعه وأن العمل هو الأساس في قيمة البشر والدول. وكلّي ثقة بأن الجهود المبذولة والعمل الجاد الذي قمتم به حتى الآن يضع الأسس المطلوبة والملائمة لإحراز تقدم ملموس وفعّال خلال COP28، وأجدد التأكيد على التزامي بضمان إتاحة المجال المناسب وتوفير الدعم المطلوب للتوصل إلى مخرجات استثنائية وطموحة وعملية.

إن الطريق ممهد للنجاح، والعالم بانتظار النتيجة.

وعلينا تلبية التوقعات والآمال.

يجب أن نتّجد، ونعمل، وننجز.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،
أخوكم

سلطان

د. سلطان أحمد الجابر
الرئيس المعيّن لمؤتمر الأطراف COP28